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På allmänhetens frågestund togs bland annat följande upp: 
En åhörare påpekar att det saknas ett medborgarkontor i Vällingby. 
En åhörare påpekar att det saknas personal på träfflokal Kompassen. 
En fråga om medborgarförslag och återkoppling på inlämnade 
medborgarförslag. 
Ungdomar som lämnat in ett medborgarförslag om lokal för 
ungdomsgården Backstage i Vällingby närvarar och påtalar behovet 
av bättre och större lokal för ungdomsgården Backstage. 
  
Kvällens tema: Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
verksamhetsplan 2025 
  
Kvällens sammanträde har filmats och sänts. Allmänhetens 
frågestund har inte filmats och sänts.  
https://live.mediaflow.com/24NE8WZM1L 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Ordförande Lisa Carlsson (S) öppnar dagens möte. 
 
 
  

Sida 4 (66)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 13/2024 
 

2024-12-19 

§ 2 
Dagordningen godkänns  

Beslut  
Dagordning godkänns med tillägg av en skrivelse från Moderaterna 
angående högtider på vård- och omsorgsboenden. Skrivelsen tas 
upp under punkt 24, övriga frågor. 
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§ 3 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Lisa Carlsson (S) och ledamot Aras Amin (M) kommer 
att justera protokollet 23 december 2024. 
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§ 4 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
• Isbanan Grötfatet har öppnat för säsongen. 
• Hundrastgården Fornkullen är färdigställd och öppnad. 
• Badstegar - förvaltningen har införskaffat två fällbara stegar vilket 
möjliggör vinterbad hela säsongen. Förvaltningen prövar konceptet 
med fällbara stegar under vintern och utvärderar efter säsongen. 
Stegarna kommer placeras på Kaananbadet samt allmänna badet. 
• I helgen delas informationsbroschyr om stadsdelsförvaltningen 
och stadsdelsnämnden ut till alla boende i Hässelby-Vällingby. 
• Förvaltningen har ett fullspäckat lovprogram för barn och unga. 
• Stockholms surf rullar ut nu ut till boenden och träffpunkter. 
Tjänsten syftar till att leverera internet via WiFi till stockholmare 
som har kontakt med verksamheter inom stadens socialtjänst och 
äldreomsorg i Stockholms stad. Tjänsten ska motverka digitalt 
utanförskap, öka den digitala kompetensen och ge brukare större 
delaktighet i samhället. Tjänsten ska vara enkel för brukarna och de 
anställda att använda och administrera. 
• Individuella kvalitetsuppföljningar är genomförda på alla individer 
i vård och omsorgsboende under året. Resultatet visar på en ökad 
nöjdhet hos de äldre mot föregående år. 
• Nobelfika genomfördes den 10 december för samtliga på 
Koppargården. 
• Fritiden har ett tjugotal ferieungdomar hos sig under julen som ska 
går runt i stadsdelen för att informera om digital fritid och kollo. 
• Enheten för parklekar och fritidsgårdar fick hedersomnämnande 
på kvalitetsgalan. Motiveringen var att verksamheten med sitt starka 
fokus på delaktighet och trygghet låter både unga stockholmare och 
medarbetare vara med och påverka. Genom att lyhört möta barn och 
ungas behov med aktiviteter för HBTQI+-ungdomar, särskilt stöd 
för unga med funktionsnedsättningar och trygghetsskapande 
insatser för tjejer har de skapat en plats där alla kan känna sig 
välkomna, inkluderade och trygga. Enheten vann 100 000 kronor 
för fortsatt verksamhetsutveckling 
• Stadsdelsförvaltningen samarbetar med Vuxenutbildningen kring 
deras satsning på ”Fler till studier” i bristyrken. Studie- och 
yrkesvägledare har drop-in på Medborgarkontoret varje vecka. 
Statistik från vuxenutbildningen visar att vi har haft 164 besökare i 
år och 17 % av dem har anmält sig till en utbildning i samband med 
besöket. Vi har bäst resultat i staden. 
• Vuxenenheten har under året tagit emot rekordmånga LVM-
anmälningar där man från beroendevården eller psykiatrin dömt ut 
alla chanser till frivillig vård men där våra socialsekreterare ändå 
har lyckats få till stånd frivilliga lösningar. 
• Förvaltningen har beviljats projektmedel från Asyl-, migrations- 
och integrationsfonden för att stärka skydsfaktorer hos nyanlända 
familjer i Hässelby-Vällingby. Med dessa projektmedel ska vi 
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anställa en föräldrarådgivare och en fritidslots som ska arbeta 
uppsökande och stödjande. Uppsala universitet kommer att följa 
projektet.  
• Samverkansprojektet mellan socialtjänsten och förskolan har tagit 
fram ett samtalsmaterial för svåra samtal med barn och de har blivit 
inbjudna att presentera materialet på Barnrättsdagarna 2025. 
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§ 5 
Månadsrapport november 2024  
HV 2024/27 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning november 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett överskott om 8,5 miljoner kronor 
(mnkr) före och överskott om 9,8 mnkr efter resultatöverföringar. 
Ett uttag ur fond beräknas till 1,3 mnkr. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/27-2 Månadsrapport november 
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§ 6 
Verksamhetsplan för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 2025  
HV 2024/786 
 

Beslut  
Förslag till beslut 
 
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd fastställer verksamhetsplan 
för år 2025 enligt förvaltningens förslag och överlämnar den till 
kommunstyrelsen. 
 
2. Stadsdelsnämnden fastställer resultatenheter enligt bilaga 1 
 
3. Stadsdelsnämnden ansöker om 192,2 miljoner kronor (mnkr) i 
omslutningsförändringar. 
 
4. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 1,5 mnkr 
avseende biologisk mångfald naturvårdsgallring, (drift). 
 
5. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,1 mnkr 
avseende biologisk mångfald kavelduns- och vassbekämpning, 
(drift). 
 
6. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,8 mnkr 
avseende demokrati och MR utveckling processer 
medborgardialog och inflytande, (drift). 
 
7. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,9 mnkr 
avseende demokrati och MR demokrati arbete, (drift). 
 
8. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,5 mnkr 
avseende klimatinvestering vattenavrinning och vattenlek, 
(investering). 
 
9. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 2,2 mnkr 
avseende trygghetsinvestering insatser gång-cykel och skolväg, 
(investering). 
 
10. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 1,3 mnkr 
avseende trygghetsinsatser skolvägar och 
busshållplats, (investering). 
 
11. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,7 mnkr 
avseende trygghetsinsatser platsaktivering Åkermyntan centrum, 
(investering). 
 
12. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 2,0 mnkr 
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avseende trygghetsinsatser mångfunktionell mötesplats Vinsta, 
(investering). 
 
13. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,5 mnkr 
avseende trygghetsinsatser ny belysning bollplan Hässelby 
villastad, (investering). 
 
14. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 2,0 mnkr 
avseende trygghetsinsatser åtgärder trygg äldrevänlig stad, 
(investering). 
 
15. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 1,2 mnkr 
avseende biologisk mångfald ängsetablering, (investering). 
 
16. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,2 mnkr 
avseende biologisk mångfald holkar Grimsta naturreservat, 
(investering). 
 
17. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 0,3 mnkr 
avseende naturreservat spänger Råcksta träsk, (investering). 
 
18. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 1,5 mnkr 
avseende biologisk mångfald staket Stugängens kolonistugeområde, 
(investering). 
 
19. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering 2,0 mnkr 
avseende träd återplantering trädmål, (investering). 
 
20. Stadsdelsnämnden ansöker om kompetensutvecklingsmedel 
65 000 kr våld i nära relationer äldreomsorg.  
 
21. Stadsdelsnämnden ansöker om kompetensutvecklingsmedel 0,4 
mnkr för ökad systemteoretisk för förbättrad psykisk hälsa. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
 
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Att planera 2025 års verksamhet i enlighet med Moderaternas 
budget 
 
Att därutöver anföra 
 
Verksamhetsplanen för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har sin 
utgångspunkt i Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: 
En frihetlig, framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en 
mångfald av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens 
styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 
stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
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av staden och som begränsar människors frihet. 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
MODERATERNAS BUDGET 2025 
Stockholmarna har drabbats hårt av lågkonjunkturen. Räntorna och 
inflationen har ätit upp marginalerna för många hushåll. 
Socialdemokraterna fortsätter att höja skatten för att få budgeten att 
gå ihop. 2025 kommer kommunalskatten i Stockholm ligga på den 
högsta nivån sedan 1998. I vår budget för Stockholms stad 2025 
prioriterar vi därför: 
· Sänkt skatt. Moderaterna vill återställa skattesatsen. Totalt sänker 
vi skatten med 48 öre. Vilket innebär att en vanlig familj med två 
vuxna får nästan 4 000 kronor i sänkt skatt per år. 
· Satsningar på ökad trygghet, förstärkt förebyggande arbete för att 
hindra rekrytering till gängen, samt 200 ordningsvakter, 200 nya 
kameror och 50 väktare. Totalt satsar vi 300 miljoner kronor på 
lokala trygghetsåtgärder. 
 
· Mer kunskap i skolan med bland annat höjd skolpeng, stöd till 
elever i behov av särskilt stöd, och satsningar på studiero och 
skolnärvaro. Totalt satsar vi 100 miljoner mer än det tillfälliga 
rödgröna styret på skolan. 
 
· Grönare stad med satsning på solceller, energieffektivisering, 
grönska och träd samt mer gatustädning. 
· Stad i rörelse med utbyggd laddinfrastruktur för elfordon, fler 
gågator och framkomlighet för alla trafikslag. Vi påbörjar 
förhandling om Östlig förbindelse. 
  
ETT TRYGGT, LEVANDE OCH HÅLLBART HÄSSELBY-
VÄLLINGBY 
Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Här ska det vara lika enkelt att vara singel som att bilda 
familj och åldras. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad 
stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. Servicen till 
medborgarna i våra stadsdelar är utgångspunkten i stadens 
verksamheter. Målsättningen är att Hässelby-Vällingby ska vara en 
stadsdel som det är trivsamt att leva i, med hög kvalitet i förskola, 
skola och äldreomsorg, och med trygga, trevliga och välskötta torg, 
parker och grönområden. 
  
STÄRKT TRYGGHET OCH FÖREBYGGANDE ARBETE 
Polisens kartlägg visar att Stockholm län har 63 öppna drogscener - 
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där bruk och försäljning av narkotika sker öppet och skapar allmänt 
otrygghet i området. Hälften av dem finns i Stockholm stad och 
många är i närheten av våra grundskolor, där barn och unga riskerar 
att etablera ett missbruk av narkotika och utveckla en kriminell 
livsstil. Fyra av de öppna drogscenerna är i Hässelby-Vällingby 
stadsdel: Vällingby C, Hässelby torg, Maltesholmstorget och 
Råcksta torg-Ådalsparken-Tunnelbanan. 
En kartläggning av P4 Stockholm visar att 285 förskolor i länet 
ligger inom 200 meter från en öppen drogscen, däribland nämns en 
förskola i Hässelby-Vällingby som ett exempel. Det är riktigt illa 
och oacceptabelt att barn inte får möjligheten att vara i en trygg 
pedagogisk miljö. De viktigaste åtgärderna för att minska den öppna 
drogförsäljningen och göra gator och torg tryggare och mer 
attraktiva är fler människor i rörelse, fler timmar på dygnet. För att 
människor ska våga röra sig ute kring våra centrum, inte minst när 
mörkret faller, behövs både trygghetskameror, ordningsvakter och 
poliser. Tyvärr kan vi konstatera att den rödgröna majoriteten 
kraftigt har prioriterat ned ordningsvakter och trygghetskameror 
sedan de tog över styret 2022. Vi vill i stället prioritera 200 
trygghetskameror, 200 ordningsvakter och 50 väktare. Satsningar 
för 300 miljoner kronor. 
 
Det finns ingenting som är mer prioriterat än att få stopp på våldet, 
där barn allt oftare är både brottslingar och brottsoffer. Här behövs 
bland annat förebyggande arbete som exempelvis att förstärka trefas 
och även införa så kallade allvarssamtalen. Det innebär att när en 
ungdom begår sitt första brott, så ska ungdomen, vårdnadshavaren, 
skola, socialtjänst och polis träffas inom 48 timmar från det att 
brottet begåtts. Detta har visat sig ha goda effekter för 
förstagångsförbrytare, då det har en avskräckande effekt. Tyvärr har 
den rödgröna majoriteten valt att ta bort detta, något som vi anser är 
mycket olyckligt. 
 
Tidigare har vi även sett att Engelska parken har upplevts otryggt av 
medborgarna som bor eller verkar vid parken. 
Stadsdelsförvaltningen måste få i uppdrag att utreda detta och ta 
fram en handlingsplan för att öka tryggheten i denna park. Här 
behövs flera kraftiga åtgärder exempelvis ordningsvakter, fältare, 
poliser och övervakningskameror, samt att se över parkens 
belysning och undersöka möjligheten att rusta upp Engelska parken 
för att göra den mer tillgänglig och attraktiv, samtidigt som dess 
kulturhistoriska värden bevaras. 
Under 2023 har den rödgröna majoriteten sagt upp 120 av 180 
ordningsvakter och 27 mobila team har blivit 6 stycken. Vi menar 
inte att ordningsvakterna är svaret på hur vi kommer åt otryggheten, 
men det är en viktig pusselbit i det förebyggande arbetet. Dess 
ordningsvakter har varit omtyckta av medborgarna och har ett 
upparbetat samarbete med skolor, fritidsgårdar, polis och 
socialtjänst. Därför är det olyckligt när denna typ av förebyggande 
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åtgärder avbryts. Det finns inte heller pengar avsatta i Hässelby-
Vällingbys verksamhetsplan 2025, för att anställa egna 
ordningsvakter, något som den rödgröna majoriteten i stadshuset 
hävdat är möjligt. Invånarna i Hässelby-Vällingby känner sig 
otrygga i sin egen stadsdel. Rådande grova brottsutveckling med 
skjutningar, sprängdåd och narkotika handel gör att tryggheten 
måste vara hösta prioritet. 
  
UPPTÄCK HEDERSRELATERAT VÅLD OCH FÖRTRYCK 
Att upptäcka barn som utsätts för hedersrelaterat våld och förtryck 
är en viktig uppgift redan i förskolan. En förutsättning för att 
personalen ska kunna hjälpa dessa barn är att någon på skolan ser 
och förstår barnets livssituation, utsatthet och behov. Det är därför 
nödvändigt att förskolans-, skolans och fritidsverksamhetens 
personal har en grundkunskap om vad hedersrelaterat våld och 
förtryck innebär och på vilket sätt det kan ta sig uttryck. Vi måste 
fortsätta ha ett nära samarbete med skolor, föreningar, fritidsgårdar 
och socialtjänst, för att tidigt upptäcka de barn som far illa. 
  
EN INKLUDERANDE FÖRSKOLA GENOM UPPSÖKANDE 
ARBETE 
Förskolan ska vara en trygg miljö för både barn och pedagoger, där 
barnen får utvecklas i egen takt och där förskolan lägger grunden 
för ett livslångt lärande. Vi vill fortsatt satsa på barns fysiska 
aktivitet som har stor betydelse för en god hälsa och ett gott lärande, 
där alla barn bör omfattas av en strategi för att öka fysisk aktivitet 
under förskoledagen. Vi är stolta över vår förskolepersonal som gör 
allt för att våra barn ska få bästa möjliga undervisning och samtidigt 
känna sig trygga i förskolan. 
Det är bra att stadsdelsförvaltningen arbetar för att få fler barn att 
börja förskolan. Vi tror att stadsdelsförvaltningen bör genomföra 
dörrknackning och vara ute ännu mer på platser där föräldrar vistas. 
Svenska språket i förskolan är en fortsatt utmaning, både bland 
personal och bland barnen. Där är glädjande att man fortsätter med 
utbildningsinsatser för pedagoger, vilket påbörjades förra 
mandatperioden under ledning av den grönblå majoriteten. Vi anser 
att stadsdelsförvaltningen bör införa språktest vid nyrekrytering av 
förskolepersonal, på samma sätt som den styrande majoriteten 
bestående av Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 
har gjort i Göteborgs stad. 
 
Idag har vi flera parklekar i vår stadsdel och vi ser att allt fler 
barnfamiljer besöker dessa parklekar. Det är ytterst viktigt att 
parklekarna är en fortsatt rent, tryggt och snyggt för att upprätthålla 
en god kvalité för våra barn och unga. 
  
EN SKOLA MED HÖG KVALITET FÖR ALLA 
Moderaternas budgetalternativ ökar anslagen till skolorna i 
Stockholm med närmare 100 miljoner kronor jämfört med det 
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rödgröna styret budget. Vi höjer skolpengen och omfördelar en del 
av det socioekonomiska stödet som i dag fördelas efter 
bostadsadress till barn i särskilt behov av stöd. Vi sätter individens 
behov före systemet. Skolan ska fokusera på kunskap, Moderaterna 
gör en särskild satsning på fysiska läromedel för att eleverna i 
Stockholm ska byta skärmar mot riktiga böcker. Vi satsar på 
lovskolor från årskurs 1. 
 
BARN, UNGA OCH FRITID 
Det är glädjande att det i verksamhetsplanen finns flera satsningar 
för barn och unga och deras fritid. Vi vet att det finns en stor önskan 
från ungdomar, föräldrar och civilsamhället om att 
stadsdelsförvaltningen ska bistå i arbetet att öppna upp idrottshallar 
inom stadsdelen, efter skoltid. Detta är otroligt viktigt för att vi ska 
få ett välfungerande och aktivt idrotts- och fritidsliv i Hässelby-
Vällingby. Vi behöver tillgängliggöra dem vi redan har. 
  
LSS, STÖD OCH SERVICE 
Vi måste utgå ifrån individen – och det ska genomsyra alla insatser 
som görs. Den psykosociala hälsan är sämre hos personer med olika 
funktionsvariationer och den upplevda tryggheten är lägre. 
Hässelby-Vällingbys stadsdel ska stärka samarbetet mellan 
socialtjänstens olika verksamheter, socialnämnden samt andra 
berörda nämnder och bolag för att säkerställa likställighet och 
samordning. Insatser ska utformas med respekt för varje persons 
önskemål och vi ska verka för tidigare och längre beslut, för att öka 
framförhållningen för både brukare, anhöriga och utförare. 
 
Stadsdelsförvaltningen bör utveckla och implementera rutiner för 
att säkerställa barnperspektivet och barns delaktighet i 
handläggningen, samt skapa förutsättningar för barns rätt till 
information. Delaktigheten vid individuella planer (SIP) måste öka. 
Vidare måste se till att det finns välfungerande rutiner för att skolan 
ska kunna kalla till SIP-möten, och vi måste särskilt prioritera 
ledsagning för att barn och unga vuxna med funktionsvariationer, så 
att de regelbundet kan delta i fritidsaktiviteter. Hässelby-Vällingbys 
stadsdelsnämnd bör uppdra till förvaltningen att genomföra ett 
projekt där feriejobbande unga, anordnar olika aktiviteter och 
evenemang för personer med funktionsvariation. 
  
VALFRIHET OCH VÄRDIGHET FÖR ALLA ÄLDRE 
Äldre i Hässelby-Vällingby ska ha en trygg ålderdom präglad av 
frihet och gemenskap. Under förra mandatperioden tog vi krafttag 
för att motverka ensamhet och social isolering genom att prioritera 
förebyggande arbete med diverse seniorträffar. Till exempel genom 
Seniordagarna där flertalet aktiviteter anordnades dagligen, under 
flera dagar. 
Måltidsstunden för våra äldre är central. Maten som serveras ska 
vara god, näringsrik och varierad. Vi vill därför utveckla Matlyftet 
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ytterligare, och anordna fler träffar där äldre kan ses, äta god mat, ta 
ett glas vin om de önskar det, och lyssna på musik eller annan 
underhållning. Vi vet att det är svårt för många att ta sig in till 
staden för att uppleva mat, kultur och underhållning. Därför måste 
vi kunna erbjuda det lokalt i Hässelby-Vällingby. 
 
Under de närmaste tio åren beräknas antalet personer som är 85 år 
och äldre i Stockholms län att öka med drygt 70 procent, från 
knappt 50 000 till drygt 86 000 personer. Att gruppen ökar kraftigt 
är positivt, men ställer stora krav på anpassat boende, hemtjänst, 
vård i hemmet och annat behov av stöd och hjälp i vardagen. Det är 
stor brist på seniorbostäder i hela staden. Därför är det viktigt att 
bostäder för äldre planeras tidigt vid framtagande av nya 
detaljplaner i Hässelby-Vällingby. 
  
ANSVAR FÖR EKONOMI 
Under Socialdemokraternas styre har skuldsättningen skenat. 
Staden lånar just nu en miljon kronor i timmen, och innan 
mandatperioden är slut kommer den offentliga skulden att ha 
passerat 100 miljarder kronor. Räntekostandanerna är nästan lika 
stora som kostnaderna för stadens förskoleverksamhet. Vi vill 
reducera investeringsvolymen, öka självfinansieringsgraden och den 
externa privata finansieringen samt stärka kostnadskontrollen. 
 
Lågkonjunkturen har fördjupats under 2024, även om vi nu ser 
ljusningar med uppnått inflationsmål och sänkta räntor. Det dröjer 
dock till 2026 innan svensk ekonomi är i konjunkturell balans. 
Enligt beräkningar kommer det vara 40 000 fler arbetslösa 2024 
jämfört med 2023, vilket vi tar med oss in i 2025 års 
verksamhetsplan. Stadsdelsförvaltningen i Hässelby-Vällingby 
måste arbeta aktivt med frågan och tillsammans med 
arbetsmarknadsförvaltningen involvera det privata näringslivet. 
Kommunala feriejobb för ungdomar är en början, men långt ifrån 
tillräckligt. 
  
SOCIALT SKYDDSNÄT OCH NY SOCIALTJÄNSTLAG 
Ensamstående kvinnor är representerade i mycket högre grad än 
män avseende ekonomiskt bistånd. Kvinnor och HBTQI-personer är 
också målgrupper som i större utsträckning utsätts för våld i nära 
relation. Här måste vi fortsatt bedriva ett aktivt samarbete med 
polis, socialtjänst, SHIS och Kvinnojourer för att kartlägga, hjälpa 
och bistå de som är våldsutsatta, deras barn och även husdjur. 
 
Under våren 2025 införs den nya socialtjänstlagen vilket innebär att 
det blir lag på att arbeta förebyggande för att förhindra att barn och 
vuxna far illa. Socialtjänsten kommer behöva vara ännu mer 
tillgänglig, insatser ska göras ännu snabbare och vissa insatser utan 
behovsprövning. I praktiken innebär det än mer ansvar för ännu fler 
verksamhetsområden inom stadsdelsförvaltningens område. Vi 
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avsätter därför pengar i vår budget för snabbare implementering av 
den nya socialtjänstlagen. Vi vill dessutom införa Backa barnet – en 
modell för samarbete mellan skola, socialtjänst, polis och sjukvård. 
  
JOBB OCH ETT VÄXANDE NÄRINGSLIV 
För att vända den negativa utvecklingen i Stockholm måste vi få 
fart på den ekonomiska tillväxten. Att sänka kommunalskatten är 
inte bara moraliskt rätt, utan leder också till att det lönar sig mer att 
arbeta och att fler har råd att konsumera. Utöver sänkt skatt vill 
Moderaterna stärka Stockholms tillväxtmöjligheter genom att 
omgående inleda förhandlingar med regeringen om byggandet av 
Östlig förbindelse. 
 
Näringslivet i Hässelby-Vällingby består av flera, lokala 
entreprenörer, som jobbar hårt veckans alla dagar för att få sin 
verksamhet att gå ihop. Hässelby-Vällingby ska ha ett 
företagsklimat i världsklass med många nya idéer för framtiden. Här 
har stadsdelen en viktig uppgift att bidra till Stockholms attraktivitet 
för talanger, genom att erbjuda såväl en trygg stadsdel, som en 
stimulerande uppväxtmiljö för den som väljer att bosätta sig här 
med sin familj. Vi vill att Hässelby-Vällingby ska vara en stadsdel 
dit nya företag inom olika sektorer söker sig och etablerar sig." 
  
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att revidera verksamhetsplanen i 
enlighet med som anförs nedan. 
3. Att därutöver anföra följande: 
  
Verksamhetsplanen för Hässelby Vällingby stadsdelsnämnd har sin 
utgångspunkt i Liberalernas, Moderaternas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: 
En frihetlig, framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en 
mångfald av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens 
styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 
stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
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bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
Liberalerna vill se ett tydligare fokus på utökat samarbete mellan 
socialtjänsten och förskolan. Med tidiga insatser redan när barn går 
i förskolan går det att förebygga framtida sociala problem och/eller 
kriminalitet. Särskild uppmärksamhet behöver fästas vid små barn 
med höga nivåer av ihållande aggressivt beteende, då detta visat sig 
ha starkt samband med att utveckla grov våldsbrottslighet senare i 
livet. För ett litet barn kan det räcka med mindre ingripande 
åtgärder och handlar främst om olika föräldrastödjande insatser. Ju 
äldre barnet blir utan att socialtjänsten kommer in desto mer 
komplex problematik. Liberalerna satsar därför på socialtjänst i 
skola och förskola i samtliga stadsdelar i sitt förslag till budget för 
2025. 
  
De skolsociala team som visat sig vara en framgång för att hjälpa 
elever med hög skolfrånvaro tillbaka till skolan vill vi se utvecklas. 
Vi välkomnar att den rödgröna majoriteten fortsatt arbeta med 
arbetsmodellen men mer behöver göras och vi vill se både en 
förstärkning och vidareutveckling av teamen. 
För att involvera ungdomar i stadsdelen förslår Liberalerna att ett 
ungdomsråd inför i Hässelby-Vällingby under 2025. Det är viktigt 
att ungdomar ges möjlighet att engagera sig i sin närmiljö och att 
deras röster blir hörda. För att få ungdomar till en trygg och aktiv 
fritid behövs fler idrottsanläggningar. En snabb lösning är att 
skolornas idrottshallar, och andra lokaler, blir bokningsbara när inte 
skolan använder dem. Detta är dock inte tillräckligt. Vi har många 
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olika idrottsklubbar men tyvärr har vi för få planer för att klubbarna 
ska kunna arbeta med både spets- och breddverksamhet. 
Staden ska arbeta för parker, natur- och kulturreservat och 
naturområden med hög kvalitet och ökad biologisk mångfald. 
Vikten av just biologisk mångfald för våra grönområden ska inte 
underskattas. Vi föreslår därför ett särskilt stöd till stadsdelarna i 
arbetet för att öka den biologiska mångfalden och säkerställa 
välmående parker och natur i hela staden. 
  
Som en av Sveriges största arbetsgivare har staden ett stort ansvar 
för att säkerställa att anställda medarbetare upplever god 
arbetsmiljö. En viktig del i det arbetet är friskvård för medarbetare, 
där personalen själva bör få välja om de önskar en högre 
friskvårdsersättning i pengar eller möjlighet till en friskvårdstimme 
varje vecka. 
  
Personer med funktionsnedsättning ska kunna leva ett så 
självständigt liv som möjligt. Målgruppens behov av stödinsatser 
varierar stort men för många är beviljade timmar ledsagning eller 
insatser från socialpsykiatrin avgörande för ett bra liv. Det är därför 
anmärkningsvärt att anslagen till brukare inom LSS återkommande 
varit på ytterst låga nivåer i samtliga av stadens budgetar 
innevarande mandatperiod. Liberalerna föreslår i sin 
budgetreservation en förstärkning av både ledsagning och 
socialpsykiatrin, och vill i förlängningen se att inrättande av 
omsorgsprisindex (OPI) utreds och införs även för LSS. 
  
Ofrivillig ensamhet är ett stort hälsoproblem i vårt samhälle. Alltför 
många äldre lever idag i isolering. Liberalerna har drivit på för att 
säkerställa att det i varje stadsdel finns träffpunkter och 
möteslokaler som är öppna även på somrar och storhelger liksom att 
föreningslivet har fått medel för att anordna aktiviteter för äldre på 
somrarna. Men social isolering behöver motarbetas på mer än ett 
sätt. Stadsdelsnämnderna har ett stort ansvar i att fortsätta det 
arbetet och genom samordnade insatser bryta ofrivillig ensamhet 
bland äldre. Detta behöver vara ett prioriterat arbete i 
verksamhetsplanen. 
  
Stadsdelsnämnderna ska säkerställa att det finns en mångfald av 
boendeformer och att de äldre som behöver komma till ett 
äldreboende får göra det i tid. Samtidigt måste servicehusen som 
boendeform värnas och om nuvarande bestånd behöver renoveras 
eller rivas ska boende erbjudas plats i annan likvärdig bostad. 
Stadens måste kunna erbjuda den form av mellan boende som 
servicehusen innebär. Vi vill att äldres valfrihet värnas och det 
innebär reell möjlighet att få plats på ett servicehus eller 
motsvarande, som erbjuder en god levnadsstandard. 
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Slutligen är det återigen tydligt att uppföljningen av omhändertagna 
barn inte prioriteras av den rödgröna majoriteten. Det är en ytterst 
utsatt grupp barn och unga som staden övertagit föräldrarollen för 
och då måste det ske med målet att samhället ska vara den bästa 
föräldern. Det är också en grupp som löper förhöjd risk att dras in i 
kriminalitet innan, under och efter en placering. Att staden 
fortfarande inte systematiskt följer upp dessa barns skolgång, hälsa, 
tandhälsa och fortsatta stödbehov är ett underbetyg. 
  
I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation 2025." 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd med en verksamhetsplan utifrån 
Sverigedemokraternas skuggbudget 2025 
3. att därutöver anföra följande: 
Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget för 2025 redogjort för 
våra visioner, mål och inriktningar. För att genomföra detta ska 
förvaltningen återkomma till nämnden med en omarbetad 
verksamhetsplan. 
I korthet ska följande prioriteras av Hässelby-Vällingbys 
stadsdelsförvaltning: 
  
Förskoleverksamheten 
Förskolan spelar en central roll i arbetet mot utanförskap. Förskolor 
i Hässelby-Vällingby ska 
vara platser där alla barn får den stimulans och möjlighet de 
behöver för att växa i 
sin egen takt och utifrån sina individuella förutsättningar. 
  
Kultur och fritid 
I Hässelby-Vällingby ska alla barn och unga ha en trygg uppväxt 
och en meningsfull fritid med tillgång till säkra mötesplatser och 
möjligheter till fysiska aktiviteter. 
  
Äldreomsorg 
De äldre ska kunna lita på att den kommunala servicen håller 
absolut världsklass. Äldreomsorgen ska erbjuda valfrihet. 
Personalens språkkunskap ska vara prioriterad. 
  
Stadsmiljö 
Den gemensamma park- och stadsmiljön ska vara trygg, inbjudande 
och tillgänglig. 
  

Sida 21 (66)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 13/2024 
 

2024-12-19 

Ekonomiskt bistånd 
De ekonomiska skyddsnäten ska vara robusta och finmaskiga. 
  
Stöd till personer med funktionsnedsättning 
Stöd och service för personer med funktionsvariation ska främja 
delaktighet och självständighet." 
  
  
Reservation 
Ledamot Linn Bessner (C) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Att planera 2025 års verksamhet i enlighet med Centerpartiets 
budget. 
Att därutöver anföra 
Verksamhetsplanen för Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd har sin 
utgångspunkt i Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: 
En frihetlig, framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en 
mångfald av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens 
styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 
stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans formar sin egen framtid och förverkligar sina drömmar. 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. Vi accepterar aldrig att 
människor i Stockholm får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism eller otrygghet. Vi arbetar 
målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla insatser mot den 
brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av staden och 
som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
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verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
 
Centerpartiet vill ha en grön, levande och trygg stadsdel som värnar 
samtliga medborgare i Hässelby-Vällingby. Vi tycker det är 
glädjande att se hur stadsdelsförvaltningen skrivit in flertalet av de 
punkter som vi, tillsammans med våra allianskollegor har talat om 
sedan valet. Bland annat gällande att fritidsgårdar ska ha öppet hela 
kvällarna, utan paus, så att ungdomarna inte behöver gå ut och 
hänga i centrumen under del av kvällarna. De ska vara välkomna 
utan pauser. Vi har även påtalat vikten av att se över risk för 
vräkning gällande barnfamiljer samt vikten av att inga lokaler ska 
stå tomma. Framför allt inte idrottshallar. Det sistnämnda behöver 
dock stadsdelen arbeta mer med. 
 
Det är av stor vikt att skolors idrottshallar och andra lokaler som 
kan användas för föreningar finns bokningsbara när skolorna inte 
använder dessa. Där finns enorm potential för en aktiv och 
meningsfull fritid för våra barn och unga. Vi behöver ge 
föreningarna verktygen för dessa. 
 
Centerpartiet ser även den stora potentialen i att tidigt upptäcka barn 
i risk för ohälsa (både psykisk, social och fysisk) för att göra det 
som går för att stoppa en eventuellt negativ spiral. Vi behöver tro på 
individer och samtidigt ge dem möjligheterna som krävs för att bli 
trygga, ansvarsfulla vuxna som bidrar till en positiv miljö. 
Centerpartiet har flertalet gånger talat om 3-30-300 regeln och den 
är av fortsatt vikt. På så sätt kan vi öka möjligheten till ett bra 
klimat där vi agerar, istället för reagerar, när det kommer till 
värmeböljor, översvämningar och andra väderfenomen som kan 
vara till skada för människor, djur och miljön. 
 
För att vår stadsdel ska upplevas som levande och trygg behöver vi 
värna om våra gemensamma ytor och bjuda in till möten, vi ska inte 
ha några så kallande dead spaces och vi ska använda stadsdelens 
torg och gator till utomhusserveringar året runt, skapa evenemang, 
sommar och vintergator. Vi vill ha aktivitet, och att detta ska skapas 
tillsammans med näringsliv och föreningslivet. 
 
Vi behöver se till att ge allt stöd som behövs för de som blivit, eller 
riskerar att bli, utsatta för våld. Både fysisk samt psykisk sådan. Vi 
måste värna om individen. 
Stadsdelen behöver arbeta mer tillsammans med näringslivet inom 
flera områden, både när det handlar om idrott, kultur, praktikplatser, 
trygghet och händelserika områden. 
Förskolan ska vara en trygg punkt för vårdnadshavare och barn att 
vara i. Ett livslångt lärande är en viktig del av förskolan. Det är 
ytterst viktigt för Centerpartiet att förskolepersonalen har den 
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kompetens som behövs för att stötta och utbilda barnen på det sätt 
som passar bäst. Barnens flerspråkighet ska värnas i lärandet och 
kunskapsutvecklingen. Centerpartiet vill se en utökad samverkan 
mellan socialtjänst, förskola och vårdnadshavare för att begränsa 
barns möjligheter att hamna snett senare i livet. 
 
Ett långt liv ska avslutas med värdighet. Rekrytering av nya 
medarbetare inom äldreomsorgen måste prioriteras med tanke på 
den demografiska förändring som vi ser i vår stadsdel. Befintliga 
medarbetare ska värderas mer. Centerpartiet vill därför utöka 
friskvårdsbidraget för äldre medarbetare inom äldreomsorgen 
samtidigt som yngre medarbetare ska få tillgång till en "stanna-
kvar"-bonus." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/786-14 Verksamhetsplan för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 2025 

 HV 2024/786-1 Verksamhetsplan 2025  
 HV 2024/786-2 Bilaga 1 SDN 04 VP 2025 
 HV 2024/786-3 Bilaga 2 System for intern kontroll 2025 
 HV 2024/786-4 Bilaga 3 Väsentlighets- och riskanalys samt 

internkontroll 
 HV 2024/786-5 Bilaga 4 Kompetensförsörjningsplan 2025-

2027 
 HV 2024/786-6 Bilaga 5 Lokal lägesbild 
 HV 2024/786-7 6. Plan for upphandling 
 HV 2024/786-8 Bilaga 7 prislista 2025 
 HV 2024/786-9 Bilaga 8 Uppföljning av avtal 2025 
 HV 2024/786-10 Bilaga 9 Ansökan om budgetjusteringar 

särskilda ändamål, investeringar 
 HV 2024/786-11 Bilaga 10 Ansökan om budgetjusteringar 

för särskilda ändamål, drift 
 HV 2024/786-12 Bilaga 11 Ansökan 

kompetensutvecklingsmedel äldreomsorg  
 HV 2024/786-13 Bilaga 12 Ansökan om 

kompetensutvecklingsmedel individ o familj 
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§ 7 
Delegationsordning för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 2025  
HV 2024/793 
 

Beslut  
1. Hässelby Vällingby stadsdelsnämnd (nämnden) fastställer 
föreslagen delegationsordning. 
 
2. Nämnden delegerar samtliga beslut som delegeras till 
tjänsteperson, och som anges i den bilagda delegationsordningen, 
till förvaltningschef enligt 7 kap 6 § kommunallagen (KL). 
 
3. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera ärendena 
till lägst den nivå som finns angiven i delegationsordningens 
kolumn ”Lägsta delegat”. 
 
4. Samtliga beslut fattade på delegation ska anmälas till nämnden 
 
5. Hässelby Vällingby stadsdelsnämnd justerar beslutet omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden kan med stöd i kommunallagen uppdra åt presidiet, ett 
utskott, en ledamot, ersättare eller anställd att besluta på nämndens 
vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. Förslag på 
förändringar i delegationsordningen har främst att göra med den nya 
chefsstrukturen i Stockholms stad men ändras och förtydligas också 
avseende remisshantering, stänga verksamheter, personal, park och 
miljö, socialtjänst barn och unga samt äldre, funktionsnedsättning 
och socialpsykiatri. Därutöver förtydligas en del paragrafer men 
behåller sin delegation. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/793-2 Delegationsordning för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 2025 

 HV 2024/793-1 Renskriven förslag delegationsordning 
2024-12-19  
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§ 8 
Val till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 2025  
HV 2024/755 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd utser följande ledamöter och 
ersättare i stadsdelsnämndens pensionärsråd år 2025 
 
 
 
Ledamöter 
Eva Bertram PRO 
Gunnar Lindgren PRO 
Yvonne Wheeler PRO 
Karin Beckman SPF 
Åke Linderoth SPF 
 
Ersättare 
Barbro Kregert-Lydén PRO 
Lars-Åke Mannkvist PRO 
Lena Bosticco PRO 
Bibi Persson Holmström SPF 
Ljubica Fritz SPF 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden utser ledamöter och 
ersättare i stadsdelsnämndens pensionärsråd år 2025 enligt 
ovanstående nomineringar från PRO (Pensionärernas 
riksorganisation) och SPF (Sveriges pensionärsförbund) i 
Vällingby. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/755-1 Val till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 2025 
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§ 9 
Medborgarförslag Ny lokal till fritidsgård  
Svar på medborgarförslag om ny lokal för fritidsverksamheten 
Backstage 
HV 2024/725 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sex medborgare har gemensamt, tillsammans med en fritidsledare 
inkommit med ett medborgarförslag avseende önskemål om ny 
lokal för fritidsgården och verksamheten Backstage. I dagsläget 
nyttjar verksamheten socialpsykiatrins lokal Kompassen, i 
Vällingby centrum under tisdagar- och onsdagskvällar. 
 
 
 
Nuvarande lokal för fritidsgården har flera fördelar men även vissa 
begränsningar som påverkar dess användning och funktion. 
 
Lokalen Kompassen är välutrustad med en kafédel, datorer, biljard, 
kök och flera smårum. Nuvarande lokal erbjuder en bra miljö för 
ungdomarna att umgås i och delta i olika aktiviteter. Dock kan 
lokalen upplevas som något liten, särskilt med en besöksgrupp på 
cirka 15-20 ungdomar per kväll. Lokalens storlek bidrar dock till en 
känsla av en välbesökt och engagerande, livlig miljö när 
verksamheten är öppen. Nuvarande lokals läge är fördelaktigt, med 
närhet till både buss och tunnelbana, vilket underlättar för 
ungdomarna att ta sig dit. En begränsning är dock att ungdomarna 
inte kan sätta sin egen prägel på lokalen eftersom den delas med 
andra verksamheter. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/725-3 Svar - Medborgarförslag angående ny lokal 
för fritidsgård 

 HV 2024/725-2 Medborgarförslag Ny lokal till fritidsgård 
 HV 2024/725-4 Medborgarförslag_Bortredigerad  
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§ 10 
Svar på remiss av Motion om att säkerställa kontinuitet 
inom hemtjänsten  
HV 2024/679 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
yttra sig över Motion om att säkerställa kontinuitet inom 
hemtjänsten från Sverigedemokraterna (SD). Motionen föreslår att 
berörda nämnder ges i uppdrag att dels implementera att alla 
hemtjänstbesök ska aviseras via sms med namn på vårdperson och 
dels att reformera ersättningssystemet inom hemtjänsten i syfte att 
uppnå kontinuitet. 
 
 
 
Förvaltningen anser att personalkontinuitet inom hemtjänsten är 
viktigt för att skapa trygghet och en god kvalitet i omsorgen. Dock 
finns hemtjänsttagare som till följd av kognitiv svikt eller andra 
anledningar inte kan tillgodogöra sig information via sms. 
Förvaltningen för fram att ett fortsatt arbete mot heltid och 
tillsvidareanställning som norm samt stärkt arbete med fast 
omsorgskontakt på ett bättre sätt ökar kontinuiteten än ett 
reformerat ersättningssystem. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. Att förvaltningens förslag till beslut avslås. 
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2. Att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd föreslår att 
kommunstyrelsen rekommenderar kommunfullmäktige att bifalla 
Sverigedemokraternas motion i sin helhet. 
  
3. Att därutöver anföra följande: 
 
Personalkontinuitet inom hemtjänsten är en grundläggande 
förutsättning för att skapa trygghet och förtroende hos brukarna. 
Därför måste denna fråga ges högsta prioritet. Det är glädjande att 
förvaltningen delar denna uppfattning. 
  
  
Sverigedemokraterna anser att arbetet med att säkerställa 
personalkontinuiteten behöver intensifieras. Brukarna har rätt till en 
trygg och förutsägbar omsorg i sina hem. Att minimera antalet olika 
personal som besöker varje brukare är en central del i detta arbete. 
  
  
Det är också av största vikt att utveckla rutiner för att informera 
brukarna om vem som kommer att utföra insatserna och, i den mån 
det är möjligt, när detta sker. Särskild hänsyn bör tas vid 
förseningar och vid användning av ersättningspersonal. Här är det 
nödvändigt att se över olika kommunikationsvägar för att nå 
brukarna med denna information. Om SMS anses olämpligt bör 
alternativa lösningar övervägas för att säkerställa att brukarna får 
snabb och tydlig information." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/679-2 Svar på remiss av Motion om att säkerställa 
kontinuitet inom hemtjänsten 

 HV 2024/679-1 Följebrev Motion om att säkerställa 
kontinuitet inom hemtjänsten 

 HV 2024/679-1.1 Motion om att säkerställa kontinuitet inom 
hemtjänsten 
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§ 11 
Remiss Motion om att samordna och stödja 
stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
”fritidsbibliotek"  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/927 
HV 2024/699 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd föreslås anta yttrandet som 
sitt eget och överlämnar det som svar på Remiss – Motion om att 
samordna och stödja stadsdelarnas arbete med inrättande av så 
kallade ”fritidsbibliotek”. 
 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig till 
kommunstyrelsen angående en motion som inkommit till 
kommunfullmäktige från Johan Nilsson (M). Svaret ska ha 
inkommit till kommunstyrelsen senast 2024-12-27 och ärendet 
behöver justeras omedelbart för att inkomma i tid. 
 
Förvaltningen ställer sig tveksam till förslaget att arbeta fram 
riktlinjer för hur Stockholm ska arbeta med fritidsbibliotek utifrån 
att de lokala förutsättningarna skiljer sig åt, och att utförandet därför 
behöver anpassas utifrån detta. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
"Att tillstyrka motionen i sin helhet. 
 
Att därutöver anföra: 
 
Fritidsbibliotek i olika former är en mycket bra service för de som 
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av olika anledningar vill låna sin fritidsutrustning i stället för att 
köpa. Att stadens stadsdelar utarbetar olika former av 
fritidsbibliotek utifrån lokala förutsättningar är positivt. Däremot 
anser vi att staden centralt bör stödja stadsdelarna i detta arbete. 
Som exempel bör stadens olika fritidsbibliotek – precis som 
Stadsbiblioteket med biblioteksfilialerna – ha ett gemensamt 
lånesystem där det går att se vilka föremål som finns i lager och var 
någonstans. Regler för utlåning och grafisk profil är andra frågor 
som skulle underlätta för medborgaren om det var likartat över 
staden. Vi förstår förvaltningens åsikt att lokala förutsättningar 
behöver påverka utformningen av fritidsbibliotek, men ser ingen 
motsättning i det och motionens intentioner." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/699-2 Svar på remiss om att samordna och stödja 
stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
"fritidsbibliotek" 

 HV 2024/699-1 Följebrev Motion om att samordna och 
stödja stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
"fritidsbibliotek" 

 HV 2024/699-1.1 Motion om att samordna och stödja 
stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
fritidsbibliotek 
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§ 12 
Svar på remiss av Stockholms prioriterade gångvägnät  
Kommunstyrelsens dnr KS 2024/976 
HV 2024/723 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd översänder remissvaret med 
omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har översänt en remiss gällande prioriterat 
gångvägnät i Stockholms stad. Hässelby-Vällingby 
stadsdelsförvaltning har tagit del av remissen och föreslår att även 
gångvägen längs Kanaans väg, mellan Blackeberg och Kanaanbadet 
västra, föreslås utgöra ett huvudgångstråk. Denna gångväg är en del 
av den genaste vägen mellan Blackeberg och Hässelby strand och 
har många fotgängare året runt. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/723-3 Svar på remiss av prioriterat gångvägnät i 
Stockholm stad 

 HV 2024/723-4 Bilaga 1 Stockholms prioriterade 
gångvägnät - Huvuddokument - Juli 2024 

 HV 2024/723-5 Bilaga 2 Stockholms prioriterade 
gångvägnät - Bilaga 1a - Västerort 

 HV 2024/723-6 Bilaga 3 Stockholms prioriterade 
gångvägnät - Bilaga 1b - Innerstad 

 HV 2024/723-7 Bilaga 4 Stockholms prioriterade 
gångvägnät - Bilaga 1c - Söderort 
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§ 13 
Svar på remiss av Motion om HBTQ-certifiering inom 
hemtjänsten  
HV 2024/732 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd att 
yttra sig över Motion om HBTQ-certifiering inom hemtjänsten från 
Kristdemokraterna (KD). Motionen föreslår att kommunfullmäktige 
ska besluta om att Stockholms stad ska ta fram en egen HBTQ-
certifiering för personal inom hemtjänsten. 
 
 
 
Stockholms stad har den diplomerande utbildningen Hbtq-
utbildning för ett normmedvetet bemötande och specifikt för 
äldreomsorgen finns webbutbildningen Lär dig mer om LHBTQ i 
äldreomsorgen. 
 
Förvaltningen anser att kunskap om HBTQ är viktigt inom hela 
äldreomsorgen och inte bara hemtjänsten varför vi behöver fortsätta 
utbilda all personal inom äldreomsorgen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/732-2 Svar på remiss av Motion om HBTQ-
certifiering inom hemtjänsten 

 HV 2024/732-1 Följebrev Motion om HBTQ-certifiering 
inom hemtjänsten 

 HV 2024/732-1.1 Motion om HBTQ-certifiering inom 
hemtjänsten 
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§ 14 
Motion om att motverka den rasideologiska miljön  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/940 
HV 2024/674 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd föreslås anta yttrandet som sitt 
eget och överlämnar det som svar på Remiss av Motion om att 
motverka den rasideologiska miljön. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
 
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
"Att bifalla motionen. 
 
2. Att utöver det anföra: 
  
Det är positivt att förvaltningen likt motionären ser behovet av att 
fortsatt jobba mot den våldsbejakande rasideologiska miljön. Vi 
delar dock inte bilden att nuvarande utbildningar för stadens 
medarbetare fullt ut ger den - ständigt föränderliga - kunskap om 
symboler, koder och fraser som behövs för att tidigt upptäcka barn 
och unga på väg att radikaliseras in i den rasideologiska miljön. Det 
innebär inte att det nödvändigtvis är en helt ny utbildning som 
krävs, utan detta kan med fördel inkluderas som en del av befintliga 
utbildningar. 
  
Med anledning av att den rasideologiska miljön aktivt riktar in sig 
på barn och unga online behövs det kunskap bland yrkesverksamma 
som kommer i kontakt med barn, för att snabbt identifiera tecken på 
radikalisering. Det gäller även andra våldsbejakande aktörer och ett 
levande material fokuserat på symboler, koder och annat kan 
breddas för att inkludera kunskap även om dessa. Men i ljuset av 
den utveckling vi ser med högerextrema slagsmålsklubbar, mer 
fokus på direkt våldsam påverkan genom så kallade 
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kampföreberedande aktiviteter och en allt större närvaro online 
behöver den rasideologiska miljön ägnas särskild uppmärksamhet. 
Vi har i närtid sett hur dessa grupper hyrt stadens lokaler för att 
träna på politiskt våld och Centrum mot Våldsbejakande Extremism 
(CVE) har särskilt uppmärksamma extremister i gamingvärlden." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/674-3 Svar på remiss om att motverka den 
rasideologiska miljön 

 HV 2024/674-2 Följebrev Motion om att motverka den 
rasideologiska miljön 

 HV 2024/674-2.1 Motion om att motverka den 
rasideologiska miljön 
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§ 15 
Begäran om yttrande över revisionsrapport 2 
orosanmälningar i förskolan  
HV 2024/649 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
yttrande till revisionskontoret. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisionskontoret har granskat om det i stadens förskoleverksamhet 
finns arbetssätt som säkerställer att socialtjänstlagens 
anmälningsskyldighet uppfylls. Stadsdelsnämnderna Farsta, 
Hässelby-Vällingby och Järvas arbetssätt har granskats. Även 
förskolenämnden och socialnämnden har berörts av granskningen. 
De granskade stadsdelsnämndernas förskolor har arbetssätt för att 
identifiera barn som riskerar att fara illa. Men trots det förekommer 
att förskolepersonal inte anmäler oro till socialtjänsten i enlighet 
med lagkraven. Revisionskontorets samlade bedömning är därför att 
de granskade stadsdelsnämnderna inte fullt ut säkerställer att 
förskoleverksamheten uppfyller socialtjänstlagens 
anmälningsskyldighet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/649-2 Yttrande om revisionsrapport 2 
Orosanmälan i förskolan 

 HV 2024/649-1 Begäran om yttrande på Revisionsrapport nr 
2 2024 - Orosanmälan i förskolan  

 HV 2024/649-3 Revisionsrapport nr 2 2024 
Orosanmälningar i förskolan  
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§ 16 
Slutrapport om badvattenkvalitet på Maltesholmsbadet 
östra och Kanaanbadet östra  
HV 2024/309 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner slutrapporten som 
svar på Miljöförvaltningens i Stockholms stads föreläggande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden i Stockholms stad har förelagt 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd att utreda tänkbara orsaker till 
de höga bakteriehalterna vid badplatserna och att ta fram en 
åtgärdsplan för att minimera desamma. Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd ska även enligt beslutet inkomma med en skriftlig 
rapport av utredningen och åtgärdsplanen. Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd föreslås godkänna slutrapporten som svar på 
miljöförvaltningens föreläggande. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/309-2 Slutrapport om bakteriehalter vid 
Kanaanbadet ö och Maltesholmsbadet ö 

 HV 2024/309-3 Slutrapport badvatten Hässelby-Vällingby 
 HV 2024/309-6 Utredning badvattenkvalitet 20240110 
 HV 2024/309-4 Åtgärdsplan badvattenkvalitet Hässelby 

Vällingby  
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§ 17 
Förskoleundersökningen 2024 Hässelby-Vällingby  
Anmälan av Förskoleundersökning 2024 
HV 2024/706 
 

Beslut  
Hässelby Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
och lägger det till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vårdnadshavarna i Hässelby Vällingbys kommunala förskolor är 
mycket nöjda med förskolans verksamhet och visar på samma höga 
resultat som 2023. 88 procent av vårdnadshavarna svarar att de är 
som helhet nöjda. De olika indexområdena; utveckling och lärande, 
normer och värden, samverkan med hemmet samt kost, rörelse och 
hälsa har alla ökat eller ligger kvar på samma nivå som 2023. 
Särskilt glädjande är att området utveckling och lärande ökat till 84 
procent samt området samverkan med hemmet; 84. 
 
Svarsfrekvensen för Hässelby-Vällingbys kommunala förskolor har 
dock minskat från 77 procent svarande till 72. Stadens resultat är 
68. 
 
Vårdnadshavarnas omdömen rör den egna upplevelsen av 
förskolans kvalitet, så kallad servicekvalitet. Detta tillsammans med 
ledningens och personalens självvärdering av hur väl kvaliteten i 
förskolans processer motsvarar läroplanens krav och intentioner, så 
kallad process- och resultatkvalitet är viktiga utgångspunkter i 
förskolornas utvecklingsarbete. Även den strukturella kvaliteten är 
av betydelse och handlar om verksamhetens yttre villkor som 
exempelvis personaltäthet, personalens kompetens, barngruppernas 
storlek och sammansättning, andel barn per personal och grupp 
samt andel legitimerade förskollärare. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/706-2 Förskoleundersökningen 2024 
 HV 2024/706-1 Hässelby-Vällingby Kommunala - 

Vårdnadshavare Förskola  
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§ 18 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
Avseende tidsperioden 23 oktober till 19 november 2024 
HV 2023/941 
 

Beslut  
Ärendelista För Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd avseende 
tidsperioden 23 oktober till 19 november 2024 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista För Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd avseende 
tidsperioden 23 oktober till 19 november 2024 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/941-37 Ärendelista 
 HV 2023/941-36 Ärendelista 241023 till 241119  
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§ 19 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Avseende tidsperioden 23 oktober till 19 november 2024 
HV 2023/942 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation avseende tidsperioden 23 
oktober till 19 november 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation avseende tidsperioden 23 
oktober till 19 november 2024 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/942-21 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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§ 20 
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd  
9 december 2024 
HV 2023/952 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 9 
december 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 9 
december 2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/952-89 Protokoll från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 

 HV 2023/952-88 Justerat protokoll pensionärsrådet 9 dec 
2024  
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§ 21 
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds gemensamma funktionshindersråd  
6 november 2024 
HV 2023/953 
 

Beslut  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
gemensamma funktionshindersråd 6 november 2024 anmäls till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
gemensamma funktionshindersråd 6 november 2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/953-23 Protokoll från Bromma och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnds gemensamma 
funktionshindersråd 6 november 2024 

 HV 2023/953-24 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 
2024-11-06  

 HV 2023/953-25 Bilaga Stadsmiljöverksamheten och 
funktionshinderfrågor  

 HV 2023/953-26 Bilaga Budgetuppdrag och styrsignaler 
2025 samt förvaltningarnas planerade satsningar  

 
 
  

Sida 45 (66)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 13/2024 
 

2024-12-19 

§ 22 
Skrivelse angående särskilt förordnad vårdnadshavare 
från Sverigedemokraterna  
HV 2024/727 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att ärendet läggs till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Pär Gustavsson, Sverigedemokraterna (SD) har genom en skrivelse 
inkommit med två frågor angående särskilt förordnade 
vårdnadshavare. 
 
Stadsdelsförvaltningen har i detta tjänsteutlåtande sammanställt 
underlag som svar på frågorna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/727-1 Svar på skrivelse om särskilt förordnad 
vårdnadshavare 

 HV 2024/727-2 Skrivelse angående särskilt förordnad 
vårdnadshavare från (SD)  
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§ 23 
Svar på skrivelse från Moderaterna angående skydd av 
barn  
HV 2024/729 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att ärendet läggs till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna (M) har genom en skrivelse till stadsdelsnämnden 
inkommit med tre frågor angående skydd av barn. 
 
Stadsdelsförvaltningen har i detta tjänsteutlåtande sammanställt 
underlag som svar på frågorna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/729-1 Svar på skrivelse angående skydd av barn 
från (M) 

 HV 2024/729-2 Skrivelse från Moderaterna angående skydd 
av barn 
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§ 24 
Övriga frågor  

Beslut  
Skrivelse från Moderaterna om högtider på vård- och 
omsorgsboenden tas emot och lämnas till förvaltningen för 
beredning och besvarande. 
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Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/38 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
Försenad vård och behandling 
HV 2024/639 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/639-6 Lex Maria  
 HV 2024/639-3 Lex Maria-anmälan 
 HV 2024/639-4 Verksamhetens utredning 
 HV 2024/639-2 Utredning medicinsk ansvarig sjuksköterska 

(MAS) 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
JO diarienummer 7743-2024 
HV 2024/667 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/667-4 Tjänsteutlåtande, yttrande till JO i enskilt 
ärende 

 HV 2024/667-2 Begäran om yttrande 
 HV 2024/667-1 Klagomål på handläggning 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/779 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1812242 (Signerad) Yttrande om nationellt ID-kort 
 
 
  

Sida 52 (66)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 13/2024 
 

2024-12-19 

§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/799 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/799-1 Begränsningar i umgänget enligt 14 § LVU 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/800 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/800-1 Begränsningar i umgänget enligt 14 § LVU  
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/801 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/801-1 Begränsningar i umgänget enligt 14 § LVU  
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§ 32 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/804 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/804-1 Begränsningar i umgänget enligt 14 § LVU  
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§ 33 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/805 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/805-1 Hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 
LVU 
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§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/806 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/806-1 Begränsningar i umgänget enligt 14 § LVU  
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§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/807 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/807-1 Hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 
LVU  
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§ 36 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/802 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/802-1 Beslut om nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken (FB) ET 
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§ 37 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/803 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/803-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 
FB 
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§ 38 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/823 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/823-1 Anmälan av behov av särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 9 FB KM 
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§ 39 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/820 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/820-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § FB  
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§ 40 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/821 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/821-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § FB  
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§ 41 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/822 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/822-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § FB  
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§ 42 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/824 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/824-1 Överflytta av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare 
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